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PROCES VERBAL

Încheiat  azi  19 iulie 2011, în cadrul  şedinţei  ordinare a  Consiliului  Local  al 
municipiului Alba Iulia.

Şedinţa  a  fost  convocată  în  baza  Dispoziţiei  nr.  1275/2011  a  Primarului 
municipiului Alba Iulia.

Lucrările şedinţei ordinare a Consiliului Local sunt publice.
Popa Pavel: “Conform înţelegerii anterioare, preşedintele şedinţei este domnul 

Marius Rotar.”
Marius  Rotar:  "Domnul  secretar  este  în  concediu  şi  trebuie  semnat  procesul 

verbal de  domnia sa. Din cauza aceasta nu se supune astăzi la vot.  Supun modalitatea 
de vot. Vă propun să mergem cu vot deschis prin ridicare de mâini ca şi până acum. 
Cine este pentru?"

“Fiind supus la vot, acesta a fost votat cu 20 voturi pentru.”
 Marius Rotar: "La şedinţă sunt prezenţi un număr de 20 consilieri.  Domnul 

Costinaş Marius Adrian începe să voteze la proiectul nr. 4, după validarea dânsului în 
funcţia de consilier local. Deci şedinţa noastră este legal constituită.”

Domnilor consilieri, doresc să precizez faptul că, la lucrările şedinţei noastre 
participă:  d-nul  Primar  Mircea  Hava,  d-na  Georgeta  Rânghet  -şef  serviciu 
administraţie publică locală, juridic, contencios, autoritate tutelară,  d-na Ani Metea şef 
Serviciul  investiţii,  d-na  Mihaela  Petcu-  consilier  Serviciul  administraţie  publică 
locală, jurididc, contencios, doamna Aurica Groza -şef birou cadastru,  doamna Crina 
Iacob, precum şi presa.

Marius  Rotar:  "Proiectul  Ordinii  de  zi  cuprinde  7  proiecte  de  hotărâri. 
Suplimetar a fost introdus proiectul nr. 8:

Proiect de hotărâre privind aprobarea încheierii unui contract de custodie pentru 
o locomotivă cu abur de ecartament îngust."

Marius  Rotar:  "Domnilor  consilieri, supun  la  vot  dacă  sunteţi  de  acord  cu 
această completare adusă Ordinii de zi."

Fiind supusă la vot, propunerea a fost votată cu 20 voturi pentru."
Marius Rotar: "Şi acum vă prezint următorul

PROIECT AL ORDINII DE ZI:

Proiecte de hotărâri privind: 

         
    1. Demisia unui membru a Consiliului local al municipiului Alba Iulia. 

              2. Modificarea Hotărârii nr. 217/2008 a Consiliului local al municipiului Alba 
Iulia.
        3.  Validarea  mandatului  de  consilier  local  a  supleantului  cuprins  pe  lista 



Partidului Democrat Liberal Alba. 
           4. Încheierea unui contract de comodat între Consiliul local al municipiului  
Alba Iulia şi Asociaţia Intercomunitară de Dezvoltare Alba Iulia. 
        5.  Scoaterea temporară  din  fondul  forestier  a  unei  suprafeţe  de pădure şi 
schimbarea categoriei de folosinţă din „pădure” în „drum forestier”.
         6.Punerea la dispoziţia Ministerului Mediului  şi  Pădurilor – Administraţia 
fondului  pentru  mediu,  a  unui  imobil  (teren),  în  vederea  realizării  obiectivului  : 
„Realizarea pistelor pentru biciclişti  în municipiului Alba Iulia,  pe durata execuţiei 
lucrărilor.”
        7. Aprobarea indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul : „Realizarea 
pistelor pentru biciclişti în municipiul Alba Iulia, faza SF”.

Marius Rotar: "Vă propun să intrăm în ordinea de zi."

1. Demisia unui membru a Consiliului local al municipiului Alba Iulia.
Se dă cuvântul doamnei Georgeta Rânghet care prezintă proiectul de hotărâre 

precum şi raportul de specialitate. 
Se dă cuvântul d-lui consilier Maier Eugen care prezintă raportul de avizare din 

partea  Comisiei  Consiliului  local  pentru  administraţie  publică  locală,  juridică  şi 
disciplină,  relaţii  cu  publicul,  probleme  ale  minorităţilor,  apărarea  ordinii  publice, 
respectarea drepturilor şi libertăţilor cetăţeneşti.
 Maier Eugen: “Ştiţi cu toţii că în şedinţa de data trecută am luat act de demisia 
domnului consilier Baco, colegul nostru. Cine este pentru?”

Marius  Rotar:  "Dacă   sunt  discuţii?  Dacă  nu  sunt,  supun  la  vot.  Cine  este 
pentru?"

"Fiind supus la vot proiectul a fost votat cu 20 voturi pentru ."

S-a adoptat Hotărârea nr. 207/2011

 2. Modificarea Hotărârii nr. 217/2008 a Consiliului local al municipiului Alba 
Iulia.

Se dă cuvântul doamnei Georgeta Rânghet care prezintă proiectul de hotărâre 
precum şi raportul de specialitate. 
 Maier Eugen: “În comisia de ieri am propus completarea comisiei de validare. 
În locul domnului Baco Mihai a fost propus domnul Popa Pavel.”

Marius  Rotar:  "Alte  propuneri?  Dacă  nu sunt,  atunci  supun la  vot  cine  este 
pentru propunerea de completare a comisiei de validare cu domnul Popa Pavel."

"Fiind supusă la vot propunerea a fost votată cu 19 voturi pentru şi o abţinere 
Popa Pavel."

S-a adoptat Hotărârea nr. 208/2011

3.  Validarea  mandatului  de  consilier  local  a  supleantului  cuprins  pe  lista 
Partidului Democrat Liberal Alba. 

Se dă cuvântul doamnei Georgeta Rânghet care prezintă proiectul de hotărâre 
precum şi raportul de specialitate. 

Marius Rotar: "Comisia de validare."
Maier Eugen: "Vă rog, colegii să mergem dincolo."
Comisia de validare se retrage.



Marius Rotar: "Dau cuvântul domnului Maier pentru a citi hotărârea comisiei."
Maier Eugen: " Proces verbal încheiat astăzi 19 iulie 2011. Comisia de validare 

aleasă  de  Consiliul  local  al  municipiului  Alba-Iulia  prin  HCL  nr.  208/2011  în 
conformitate cu art. 31 din Legea nr. 215/2001 şi ale art. 96 din Legea nr. 66/2004 
pentru alegerea autorităţilor administraţiei publice locale, comisia constată că primul 
supleant de pe lista de supleanţi a Partidului Democrat Liberal este domnul Costinaş 
Marius  Adrian.  Prin   adresa  Partidului  Democrat  Liberal  înregistrată   sub  nr. 
52079/2011 se arată că următorul supleant de pe lista partidului mai sus amintit din 
alegerile din 2008 este domnul Costinaş Marius Adrian. Faţă de cele prezentate mai 
sus,  comisia constată că au fost  respectate dispoziţiile legale  şi  nu sunt cazuri de 
incompatibilitate  fapt  pentru  care  a  hotărât  să  propună  validarea  mandatului  de 
consilier a domnului Costinaş Marius Adrian.”

Marius  Rotar:  "Domnul  Costinaş,  vă  rog să  depuneţi  jurământul!  Vă rog să 
citiţi!"

Marius  Costinaş:  „Subsemnatul  Costinaş  Marius  Adrian,  consilier  local  în 
cadrul Consiliului local Alba-Iulia, jud. Alba, în conformitate cu prevederile art. 32, 
ali.  1  din  Legea  nr.  215/2001  privind  administraţia  publică  locală,  modificată  şi 
completată,  depun  în  faţa  Consiliului  local  al  municipiului  Alba-Iulia,  următorul 
jurământ: Jur să respect Constituţia şi legile ţării şi să fac cu bună credinţă tot ce stă în 
puterile şi priceperea mea pentru binele locuitorilor municipiului Alba-Iulia. Aşa să-mi 
ajute Dumnezeu.”

Marius Rotar: "Supun la vot cine este pentru validarea mandatului  domnului 
Costinaş Marius Adrian."

"Fiind supus la vot propunerea a fost votată cu 20 voturi pentru."

S-a adoptat Hotărârea nr. 209/2011

Marius Rotar: "Aş dori să spun două cuvinte. Îl cunosc pe domnul Costinaş de 
foarte mulţi ani. Este o valoare în ceea ce priveşte  şi caracterul şi partea legislativă în 
care noi câştigăm foarte mult prin cunoştinţele sale. Mulţumesc!"

4. Încheierea unui contract de comodat între Consiliul local al municipiului Alba 
Iulia şi Asociaţia Intercomunitară de Dezvoltare Alba Iulia. 
        Se dă cuvântul doamnei Crina Iacob  care prezintă proiectul de hotărâre precum şi 
raportul de specialitate. 

Se dă cuvântul d-lui consilier Maier Eugen care prezintă raportul de avizare din 
partea  Comisiei  Consiliului  local  pentru  administraţie  publică  locală,  juridică  şi 
disciplină,  relaţii  cu  publicul,  probleme  ale  minorităţilor,  apărarea  ordinii  publice, 
respectarea drepturilor şi libertăţilor cetăţeneşti.
 Maier Eugen: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia.”

Georgeta Rânghet: "Aici aş vrea să fac o completare. La art. 2: începând cu data 
de 20. 07. 2011. La fel şi în contractul de comodat."

Marius Rotar: "Dacă mai sunt discuţii? Dacă nu sunt,  supun la vot cine este 
pentru cu amendamentul propus?"

"Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 14 voturi pentru şi 7 voturi împotrivă 
Lupea Iulian Nelu, Dărămuş Marcela Eugenia, Hondola Liviu, Puican Ioan, Coşeriu 
Sorin Nicolae, Pleşa Gabriel."



S-a adoptat Hotărârea nr. 210/2011

       5.  Scoaterea  temporară  din  fondul  forestier  a  unei  suprafeţe  de  pădure  şi 
schimbarea categoriei de folosinţă din „pădure” în „drum forestier”.

Se dă cuvântul doamnei Aurica Groza care prezintă proiectul de hotărâre precum 
şi raportul de specialitate. 
        Se dă cuvântul d-lui consilier Bogăţan Ioan care prezintă raportul de avizare din 
partea comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.

Bogăţan Ioan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia.”

 Marius  Rotar:  "Dacă  sunt  discuţii? Dacă  nu sunt,  supun la  vot.  Cine  este 
pentru?"

"Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 14 voturi pentru şi 7 voturi împotrivă 
Lupea Iulian Nelu, Dărămuş Marcela Eugenia, Hondola Liviu, Puican Ioan, Coşeriu 
Sorin Nicolae, Pleşa Gabriel."

S-a adoptat Hotărârea nr. 211/2011

       6.  Punerea  la  dispoziţia  Ministerului  Mediului  şi  Pădurilor  –  Administraţia 
fondului  pentru  mediu,  a  unui  imobil  (teren),  în  vederea  realizării  obiectivului  : 
„Realizarea pistelor pentru biciclişti  în municipiului Alba Iulia,  pe durata execuţiei 
lucrărilor.”

 Se dă cuvântul doamnei Aurica Groza care prezintă proiectul de hotărâre precum 
şi raportul de specialitate.
           Se dă cuvântul d-lui consilier Bogăţan Ioan care prezintă raportul de avizare din 
partea comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
          Bogăţan Ioan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia.”

  Marius Rotar: "Discuţii? Dacă nu sunt, supun la vot. Cine este pentru." 
"Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 21 voturi pentru."

 S-a adoptat Hotărârea nr. 212/2011

         7. Proiect de hotărâre privind aprobarea de catre Consiliului local al municipiului 
Alba Iulia a depunerii de catre Municipiul Alba Iulia a dosarului de finantare  prin 
Programul  de realizare a pistelor  pentru biciclişti,  aprobat  prin  Ordinul ministrului 
mediului  şi  pădurilor  nr.  1.730/2011  pentru  aprobarea  Ghidului  de  finanţare  a 
Programului  de  realizare  a  pistelor  pentru  biciclişti  şi  aprobarea  documentaţiei 
tehnico-economice, faza studiu de fezabilitate pentru : „REALIZAREA PISTELOR 
PENTRU BICICLISTI IN MUNICIPIUL ALBA IULIA” 
         Se dă cuvântul doamnei Ani Metea care prezintă proiectul de hotărâre precum şi 
raportul de specialitate. 
  Se dă cuvântul d-lui consilier Sandu Cornel Stelian care prezintă raportul de 
avizare din partea Comisiei Consiliului Local de studii, prognoze economico-sociale, 
buget, finanţe, servicii publice şi comerţ.
          Sandu Cornel Stelian: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu 



avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."
        Se dă cuvântul d-lui consilier Cimpoeş Cornel Pavel care prezintă raportul de 
avizare din partea comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor 
publice, ecologice, protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice 
şi de arhitectură.
            Cimpoeş Cornel Pavel: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi 
nu avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia.”

 Marius Rotar: "Dacă sunt discuţii? Nu sunt, aşadar trecem la vot. Cine este 
pentru aprobarea proiectului?" 

"Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 21 voturi pentru."

S-a adoptat Hotărârea nr. 213/2011

8. Proiect  de hotărâre  privind aprobarea încheierii  unui contract  de custodie 
pentru o locomotivă cu abur de ecartament îngust.
           Se dă cuvântul doamnei Ani Metea  care prezintă proiectul de hotărâre precum 
şi raportul de specialitate.
          Se dă cuvântul doamnei Aurica Groza care prezintă proiectul de hotărâre precum şi 
raportul de specialitate.
           Se dă cuvântul d-lui consilier Bogăţan Ioan care prezintă raportul de avizare din 
partea comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.

Marius Rotar: "O să îl rog pe domnul Primar să ne prezinte acest proiect."
Mircea Hava: "Ştiţi că este o dorinţă mai veche care, ba s-a putut realiza, ba nu 

s-a putut realiza, de a aduce şi a pune în zona în care trecea mocăniţa, o măcăniţă. O 
locomotivă cu abur. În sfârşit! Adică şi înainte am găsit-o. Am găsit una care a circulat 
în Alba-Iulia prin anii "70. Pentru că au fost vreo două sau trei bucăţi. Sunt două bucăţi 
care au circulat în Alba-Iulia. Una dintre cele care au circulat în Alba-Iulia am găsit-o. 
Vă daţi seama! De 18 ani stă numai în ploaie. O vom pune la punct. Avem şi cu cine, 
avem şi cu ce. Împreună cu un vagon pe care l-am găsit la Cluj. Trebuie să le căutăm. 
O să facem un mic tren  care nu se va mişca pentru că nu o să o facem să circule pentru 
că nu avem pe unde să o punem să circule. Nu mai avem locurile acestea, din păcate. 
Dar ca şi o chestie de aducere aminte. Şi eu zic că e un lucru interesant ca să vadă toată 
lumea cu ce se plimbau şi cu ce se duceau la Zlatna. Avem aprobare de la Compania 
Naţională  de  la  CFR,  vagon  avem aprobarea,  avem aprobare  şi  pentru  om,  avem 
aprobare şi pentru ca să o pună la punct într-o firmă de-a lor care se ocupă de aşa ceva. 
O să vedem când va fi reparată, pentru că totuşi cât de cât trebuie lucrat la ea, trebuie 
pusă la punct. Ca să o aducem şi să vă uitaţi la ea. O să vedem ce destinaţie îi vom da. 
Poate un punct de informare. Poate o să facem pe ea o cafenea "La mocăniţă" ori cum 
vreţi dumneavoastră să îi zicem. Sută la sută va fi un punct turistic important pe harta 
Albei-Iulia, care sigur va atrage turiştii."

Coşeriu Sorin Nicolae: "Aţi stabilit locul?"
Mircea Hava: "Locul pe unde a circulat ea. O să vedem pe unde. În faţă la gară 

în nici un caz. Şi nici în apropiere."
Coşeriu Sorin Nicolae: "În apropiere la parcul acesta de copii de la Electrica."
Mircea Hava: "Cam asta este treaba. Aveţi şi seria ei dacă vreţi să vedeţi ce scrie 

pe ea. Ei îi spuneau 01 pentru că ea era 01. Şi mai era un 02 care nu ştiu pe unde e. Nu 
ştiu dacă nu a ajuns fier vechi sau topită prin nu ştiu ce furnale. Dar în sfârşit, asta am 



găsit-o! Nu vă spun unde. Aventuri mari! Aruncată! Cazanul încă funcţionează şi era 
folosit pentru încălzirea unor sere. La Gura Honţ De la Turda s-au vândut, din păcate. 
Toate l-au luat drumul pe care l-au luat. E un mare balamuc. Sunt procese pe rol. E o 
chestie  de patrimoniu.  Am vrut  să  cumpărăm de la  Turda şi  când am ajuns  acolo 
tocmai pleca mocăniţa pe care vroiam să o luăm."

Marius Rotar: “Discuţii dacă mai sunt? Dacă nu sunt, atunci supun la vot.”
"Fiind supus la vot proiectul a fost votat cu 21 voturi pentru."

S-a adoptat Hotărârea nr. 214/2011

Marius Rotar: "În continuare îl văd pe domnul profesor Puşcaş. Îi dau cuvântul 
să vă prezinte, deşi nu avem proiect pe ordinea de zi, foarte scurt ce doreşte să facă la 
Şcoala nr. 1, după care să discutăm pe această temă."

Domnul Puşcaş: "Este vorba de un teren sintetic pentru copii, cu împrejmuire şi 
cu iluminat. Mai avem şi la Liceul Nr. 3 şi la HCC şi cu vestiar. V-am deranjat în ideea 
în care aţi încerca să se urgenteze lucrările. Este vorba de o investiţie la 35000 euro pe 
care o fac personal. Vă daţi seama că această investiţie este în timp. Este vorba de o 
asociere sau ştiu eu, nu ştiu în ce măsură vom fi cu Primăria, concesionarea, asocierea 
suprafeţei  de teren din incinta şcolii.   Demersurile sunt  făcute la şcoală.  Şcoala şi 
colegii sunt de acord. Doresc doar să pot să urgentez această chestie pentru a putea să 
execut  în  vacanţă.  Vă  daţi  seama  că  e  spre  binele  elevilor.  Bineînţeles  elevii  vor 
desfăşura ore. Sunt profesor de educaţie fizică la aceeaşi şcoală. Elevii vor desfăşura 
orele pe acest teren, competiţii sportive, iar după  masa pentru public larg la închiriere. 
Dacă aveţi întrebări?"

Marius Rotar: "Care este programul pe care îl puneţi la dispoziţia elevilor de la 
şcoală?"

Domnul  Puşcaş:  "8,00-15,00.  Este  stipulat  în  contractul  cu  şcoala.  Şi  în 
momentul  când sunt  competiţii  şcolare.  Sâmbăta  şi  duminica  când sunt  competiţii 
şcolare la nivel municipal sau judeţean sau alte competiţii."

Coşeriu Sorin Nicolae: "Noi cu ce putem să vă ajutăm, domnul profesor, ca să 
vă încadraţi în această perioadă de vacanţă? Că după aceea va fi dificil."

Domnul  Puşcaş:  "Eventual  cu  această  asociere,  închiriere  ca  să  pot  să  dau 
drumul la demersuri. Este vorba de asociere sau nu ştiu cum să îi spun."

Coşeriu Sorin Nicolae: "Eu înţeleg că e nevoie de un acord de principiu de la 
noi, cel puţin,  urmând să facă demersurile oficiale şi să ştie dacă lucrează cu speranţă 
sau ..."

Marius Rotar: "Eu înţeleg că domnul a dorit să ne prezinte ceea ce vrea să facă 
pentru că e timpul foarte scurt şi ca să poată să-şi facă demersurile şi să facă lucrările 
până începe şcoala pentru că după aceea nu mai poate să lucreze."

Domnul Puşcaş: "Eu nu am ştiut că durează atât de mult aceste demersuri."
Marius Rotar: "Dar aţi depus cerere şi tot, nu?"
Maier Eugen: "Din câte îmi amintesc PUZ-ul l-am aprobat. Acum o lună sau 

două luni l-am aprobat."
Marius Rotar: "Domnul viceprimar Paul Voicu vă spune exact toţi paşii."
Paul  Voicu:  "După cum a spus şi  colegul  meu,  aţi  votat  în  şedinţa  de luna 

trecută PUZ-ul, documentaţia de urbanism care a fost prezentată. Domnul ne-a spus 
acum ce vrea să facă.  A vorbit  domnul profesor şi  cu mine,  cred că şi  cu domnul 
Primar şi  cu câţiva dintre dumneavoastră. Până nu avem un proiect  care să treacă, 



pentru că el nu există azi, care să treacă prin comisia de domeniu şi să vedem facem 
asociere sau concesionare. Până nu aprobaţi dumneavoastră în şedinţa de consiliu nu 
putem să îi  spunem, domnule apucă-te că noi vedem ce votăm! Că poate nu trece 
proiectul sau eu ştiu ce se poate întâmpla! În şedinţa de luna viitoare să punem un 
proiect  pe  ordinea  de  zi  şi  să  vedem  cum  trece  prin  comisie.  Cu  asociere,  cu 
concesionare. Şi să analizăm un pic ce se întâmplă din contract. Şi sigur ar mai fi o 
etapă, de autorizare. Ca să îl ajutăm doar să aprobaţi hotărârea de concesionare sau 
închiriere  ori  cum  veţi  vota  dumneavoastră  şi  să  îi  spun,  domnule,  până  îţi  iasă 
autorizaţia ştim că ai documentaţia de urbanism, ai proiectul de concesiune aprobat. 
Dă-i drumul, poţi să faci! Mai mult eu nu pot să îi spun domnului sau dumneavoastră 
apucă-te şi fă-l! Să vedem ce se întâmplă!"

Coşeriu Sorin Nicolae: "Dar noi avem o şedinţă săptămâna viitoare!"
Paul  Voicu:  "Da.  Avem şedinţa  din data  de  29 iulie.  Domnul  Puşcaş  eu  vă 

întreb, pe lângă cererea de documentaţii de urbanism aţi depus şi o cerere de contract 
de asociere?"

Mircea Hava: "Da. Astăzi."
Paul Voicu: "Atunci o băgăm în şedinţa din 29 iulie, o băgăm prin comisie şi 

dacă avem şi o formă de colaborare între noi, după aceea putem să discutăm."

        III. Stabilirea datei şedinţei Consiliului local al municipiului Alba-Iulia pe 
luna august.
        Marius Rotar: "Propun ca şedinţa pentru luna următoare să aibă loc în data de 31 
august  2011."

Marius Rotar: "Dacă mai sunt discuţii? Nu sunt, aşadar declar şedinţa închisă."

    Alba Iulia, 19 iulie 2011

PREŞEDINTELE ŞEDINŢEI,                                  p. SECRETAR
                    Consilier                                                             Marcel Jeler
                    Marius Rotar


